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FÜGGETLEN kétHETI LAP MEGJELENIK MINDEN MÁSODIK PÉNTEKEN 

I. évfolyam 4. szám
2004. október 15. 

A Demokratikus Liga Szakszervezet sajtótájékozta-
tót tartott szeptember 28-án a gyöngyösi Idősek Ott-
honának privatizációja körül vélt törvénysértésekről. 
A szakszervezet elsősorban a dolgozók érdekeit kép-
viseli, azaz a majdani fenntartó biztosítsa a dolgozók 
továbbfoglalkoztatását, és kapják meg a közalkalma-
zotti jogviszonnyal járó juttatásokat (alapbér, 13. havi 
fizetés, jubileumi pénz, bankkártya-hozzájárulás, ét-
kezési hozzájárulás, ágymelletti pótlék, stb.), vagyis 
ne kerüljenek hátrányosabb helyzetbe. Az új munkál-
tató a Biztonság és Komfort 2000 Kht., amelynek – 
szerintük – a feladat ellátásához szükséges működési 
engedélye sincs, (ezt utóbb megkapták) csak az alap-
bért és a pótlékok kifizetését vállalja, ami kb. 15 %-os
jövedelemcsökkenést jelentene. Tizenöt nappal az át-
adás előtt a dolgozóknak nyilatkozniuk kellett, hogy 
ezt elfogadják-e ilyen feltételekkel. A Liga szerint az 
önkormányzat döntést hozott a szociális kerekasztal 
és a szakszervezet nélkül. A Munkaügyi Bírósághoz 
kívánnak fordulni, továbbá javasolják az átadás 40 
nappal való meghosszabbítását.

Hiesz György polgármester a városházán tartott 
sajtótájékoztatóján elmondta, hogy nem tartozik az 
önkormányzat kötelezően ellátandó feladatai közé 
az Idősek Otthonának működtetése, mivel az a Me-
gyei Önkormányzat hatáskörébe tartozik. Két ajánlat 
érkezett az önkormányzathoz az ESZI Idősek Ottho-

nának ,,kiszervezésére”. Az egyik a Bugát Pál Kórház 
volt, amely később visszavonta az átvételre vonatkozó 
ajánlatát, a másik a Biztonság és Komfort 2000 Kht., 
amely a Közigazgatási Hivataltól a tervezett átadás 
előtt megkapta a működési engedélyt. 

A polgármester elmondta, hogy a közalkalmazotti 
jogviszony az átadással megszűnik, és munkavállaló-
ként foglalkoztatják tovább a dolgozókat. A közalkal-
mazotti jogviszony megszűnésével végkielégítésre jo-
gosultak, ami 9 millió forint kifizetését jelenti, és nem
hosszabbítják meg az átadást 40 nappal. Dr. Balogh 
Pál aljegyző elmondta, hogy a bírósági ügynek nincs 
halasztó hatálya az átadásra, október 1-től új fenntar-
tó működtetheti az intézményt. 

A látottakból, hallotakból úgy vélem, hogy az igazi 
vesztes az a 80 idős ember, akiket bevontak ebbe az 
ügybe. Az intézmény átadását úgy kellett volna le-
bonyolítani, hogy ne zavarja meg az otthon lakóinak 
életét.

Rostás Gabi

(A cikk megírását követően, október 1-én kiderült, 
hogy a Biztonság és Komfort 2000 Kht. is visszalépett, 
visszavonva ajánlatát. Az ügyről szóló további írások 
a 2. oldalon olvashatók.) A Szerk.

Otthon-e az Otthon?
Az Idősek Otthonának sorsa – kétség, bánat, indulat több felvonásban

Oktatási és kutatási 
együttműködési 
megállapodást 

köttetett
...a Károly Róbert Főiskola Me-

zőgazdasági Főiskolai Kara és az 
Országos Magyar Vadászkamara 
Heves Megyei Területi Szerveze-
te, valamint a Heves Megyei Va-
dászok, Vadgazdálkodók és Ter-
mészetvédők Szövetsége között.

E szervezetek az erdő-, a vad-, a 
környezetgazdálkodás és a termé-
szetvédelem területén a főiskolai 
képzés és kutatás lehetőségeit, 
igyekeznek majd elősegíteni. A 
főiskolán végzett tudományos ku-
tatások eredményeit a kamara és a 
szövetség a vadgazdálkodók tájé-
koztatásában, továbbképzésében, 
oktatásában használja majd fel. 

A Vadászkamara lehetőséget kí-
nál a hallgatói diploma és tudomá-
nyos diákköri dolgozatok készíté-
séhez szükséges adatgyűjtésre és 
kutatásra. A védett állat-, növény- 
és természeti képződmények isme-
retéhez kapcsolt tájékoztatók, szak-
mai fórumok közös szervezésével, 
kiadványok előkészítésével segítik 
a vadgazdálkodók természetvé-
delmi szemléletének kialakítását 
A megállapodást dr. Magda Sán-
dor rektor, és Farkas László Már-
ton elnök írta alá.  

(Forrás: www.karolyrobert.hu)

Városi 
programajánlatunk

A Mátra Művelődési Központ-
ban október 29-ig Demeter Pál és 
Kállay László fotókiállítását cso-
dálhatják az arra látogatók.

A Tourinform Galériában 
Győrbíró Enikő kerámikus mű-
vész kiállítását nézhetik meg az 
érdeklődők az intézmény nyitva-
tartási idejében. A tárlat október 
29-ig tekinthető meg.

A Mátra Művelődési Központ-
ban, október 21-én, csütörtökön 
este 19 órától láthatják: Kisfaludy 
Károly Csalódások c. vígjátékát, 
a Thália színház előadásában, 
Mikó István rendezésében. 

A Mátra Művelődési Központ-
ban, október 31 én, vasárnap este 
19 órától láthatják Eugene o Neill 
Vágy a szilfák alatt c. 2 részes 
drámáját a Budaörsi Játékszín 
előadásában, Koncz Gábor rende-
zésében.

A programokhoz jó szórakozást 
kíván Géczi Adrienn!

Ára: 49 Ft
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Gyöngyös Online - Behálózzuk a várost!
www.gyongyosonline.com

„Kedves” Fótos Dániel önkormányzati-kép-
viselő Úr! Továbbiakban: képviselő. 

Nem hittem volna, hogy lesz olyan esemény, 
ami miatt tőlem távol álló cselekedetre szánom 
el magam. Tévedtem. Ön olyan gyakorlatot 
vezetett be a testületi üléseken, ami a jó ízlés, 
az erkölcsi normák minden íratlan szabályát 
átlépi. Azt a hangnemet, amit megenged ma-
gának, az elmúlt tíz éves képviselőségem alatt 
soha nem tapasztaltam, pedig akkor is voltak 
kemény viták. 

Történt, hogy az Önkormányzatunk az egyik 
nem kötelező feladatát vállalkozási formában 
kívánta működtetni. Ez ugye nem privatizáció? 
A június17-ei ülésen a grémium 23 igen, 1 tar-
tózkodás mellett egyetértett a javaslattal. Nem 
Ön volt a tartózkodó!

Majd június 24-ei ülésen, amikor a szerző-
dés jóváhagyására került sor, az Ön hozzászó-
lása már (véleményem szerint) egyáltalán nem 
képviselői, annál inkább érdekvédelmi előadás 
volt. Ezért már nem is volt meglepő a „nem” 
szavazata.

 Majd jött a nyár, amikor az ember általában 
a szabadságát tölti. Beindult egy rágalomhad-
járat, (Városgondozási Rt.) melyet a Polgári 
Frakció csapata, (benne az Ön személye) in-
dított el. Remélem, a Kedves Olvasó ismeri a 
végeredményt. Mivel a feltételezések a függet-
len szakemberek vizsgálati eredménye alapján 
összeomlottak, újból fogást kerestek az Idősek 
Bentlakásos Otthonának ürügyén. 

Nos, itt már színre lépett a Demokrata Liga 
Szakszervezet. Hogy milyen felhatalmazás 
alapján? Ki tudja. Mint nem reprezentatív szak-

szervezet, a csuda tudja, hogy milyen jogon je-
lent meg egy olyan intézményben, ahol addig 
semmilyen szerepük nem volt és a tulajdonos 
(önkormányzat) sem tudott róluk. Csodák cso-
dája, alelnökük Fótos Dániel képviselő. Hogy 
van ez? Képviselő az Önkormányzat érdekei 
ellen? Senki nem hiszi el, hogy az egész ügy 
mögött nem áll ott az ellenzéki politika. Vagy 
nem Ön hívta össze 2004. szeptember 28-án 11. 
órára a Liga sajtótájékoztatóját? Nagy hiba volt. 
Ezen a hibán már az sem segít, hogy mint alel-
nök elvegyülve ült a jelenlévők között és a le-
vezénylés jogát átadta elnökének. Mindenesetre 
áldásos tevékenységük eredményeként 27 dol-
gozó munkahelye került veszélybe amiatt, hogy 
a szeptember 15-ei határidőig nem nyilatkoztak 
arról, hogy tovább kívánnak az intézménynél 
dolgozni. De amit szeptember 30-ai ülés után 
produkáltak, az átlépett a jó ízlés és az alapvető 
erkölcsi normák szintjén. Gratulálok. Ön ennek 
a cirkusznak aktív szereplője volt, hiszen el-
hagyva az üléstermet, kiment ellenőrizni, hogy 
minden úgy történik-e, ahogy megszervezték. 
Vagy nem?  Fellázítani dolgozókat, felbujtani az 
időseket, hát nem semmi. 

A vállalkozó látva a kialakult helyzetet, ok-
tóber 1-én elállt a szerződéstől. Hogy mennyibe 
fog kerülni a költségvetésnek, kit érdekel? Önö-
ket, és a szakszervezetének biztos nem. 

De remélem csalóka álom, hogy az ügynek 
vége van.

Képviselő Úr! 
Igaz, hogy Ön nem gyöngyösi lakos (posta-

cím alapján), igaz, hogy listán került be a tes-
tületbe, igaz, hogy az Önkormányzati Törvény 

nem tartja összeférhetetlennek, ha egy képvi-
selő, mint egy szakszervezet alelnöke szembe 
helyezkedik a testületi döntésekkel, de a képvi-
selői eskü, melyet remélem Ön is velünk együtt 
mondott el, (- megbízásomhoz híven pártatla-
nul, lelkiismeretesen járok el és a legjobb tudá-
som szerint minden igyekezetemmel Gyöngyös 
Város javát szolgálom.) talán jelent valamit. 
Vagy Önnek mégsem? Vagy miből gondolja, 
hogy a város (benne az idősek) javát szolgálják 
eddigi cselekedetei?

Szerencsére a többség politikai stílusa nem 
ilyen. A kormányzó többségé pláne nem. Tő-
lünk távol áll ez az útszéli kocsis (tisztelet a 
kivételnek) stílus. Mi nem csináltunk lejárató 
kampányt abból, hogy 2002. választási évben 
az a hír járta a várost, hogy Fótos Dániel jo-
gosítványát bevonták ittas vezetésért. Pedig a 
gépkocsija igencsak hosszú ideig parkolt egy-
folytában a közösségi ház udvarán. 

Most már csak az a kérdés, hogy alelnökként 
és képviselőként mit akar elérni?

Gyöngyös 2004. október 10.
Boári István

önkormányzati-képviselő

E cikk nyilvános vitairat, mely szerzőjének 
véleménye, tehát nem jelenti szükségszerűen la-
punk állásfoglalását. Amennyiben címzettje él 
a viszontválasz jogával, úgy annak a következő 
lapszámunkban helyt adunk. (Szerk.)

OLVASÓI HOZZÁSZÓLÁS

Meddig lehet elmenni…?

Pásztor Ferencet az önkor-
mányzat Intézményi és 

Humán Kapcsolatok Igazgatósága 
vezetőjét faggattuk az Idősotthon 
átadásának előzményiről, körül-
ményeiről.

Milyen nagyságrendű megtaka-
rítást jelentene a városnak, ha az 
otthon üzemeltetését más vállal-
ná?

– Pontos összeget most nem tu-
dok mondani, arról egy pénzügyi-
leg illetékesebbet kellene kérdezni, 
de úgy tudom, hogy éves szinten 
nagyjából 25-30 millió Ft megta-
karítás képződne.

Kért-e az önkormányzat a Bu-
gát Pál Kórházon és a Biztonság és 
Komfort 2000 Kht-n kívül mástól is 
ajánlatot?

– Két ajánlatkérés elégnek tűnt. 
Először a városvezetés a kórházat 
kérte fel, aki részletes indoklásban 
utasította el az üzemeltetés átvé-
telét, ezután került sor a Biztonság 
és Komfort 2000 Kht. ajánlatának 
mérlegelésére.

Felajánlotta-e az önkormányzat 
visszaadásra az idősotthont a He-
ves Megyei Közgyűlésnek?

– Tudomásom szerint nem.
Állítólag az intézményben au-

gusztus és szeptember hónapokban 
nem volt olyan felelős vezető, aki 
a hivatalos munkáltatói jogokkal 
rendelkezett volna. Így volt ez?

– Nem így volt. Baló Lajos sze-
mélyében szinte végig jelen volt 

felelős vezető, aki munkáltatói jo-
gokkal bírt. Mindösszesen két na-
pot volt betegség miatt távol.

Tervezik-e a közeljövőben –  az 
átvevőre nézve hasonlóan előnyös 
feltételekkel – átadni az idősotthon 
üzemeltetését?

– Nem tudok, nem hallottam 
ilyen tervekről.

Lapunk nevében köszönöm a 
beszélgetést.

Scriptor

Az  idősotthon helyzetét jól 
szemlélteti a bejáratának felirata: 
GYÖNGYÖS VÁROS ÖNKÖRMÁNYZATA  
IDŐSEK OTTHONA

A két sor között (magyartalanul) 
nincs birtokviszony.

Megkérdeztük az illetékest
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A Gyöngyösi Rendőrkapitányság 
sikeres elfogással záruló esetei

Lapunk a gyöngyösi strand- 
 fürdő üzemvezetőjénél, 

Knizner Róbertnél érdeklődött a 
strand e szezonbeli látogatottságá-
ról, illetve a közeljövőben várható 
tervekről, fejlesztésről.

– Információnk szerint igen 
alacsony volt a fürdő látogatott-
sága az idei főszezonban. Minek 
tudható ez be és mekkora vissza-
esésről van szó?

– Az előző évekhez képest va-
lóban jelentős visszaesés történt, 
ami főként a májusi, illetve júni-
usi rossz időjárásnak köszönhető. 
Ezt  minden strand, még az egri is 
megérezte. Ebben az időszakban 
jelentkezett a kb. 14-16 ezer fő ki-
esése, ehhez augusztus hónapban 
jött még egy kevés, azóta pedig 
stagnálás figyelhető meg. Ez azzal
magyarázható, hogy a sátortetős 
részen az évek során kialakult egy 
bizonyos forgalom, és ez beállt egy 
szintre. Gondolok itt olyanokra, 
hogy tornatermi oktatás, úszó-
edzések, ezek, pedig fedett részről 
lévén szó nincsenek kitéve az idő-
járási viszontagságoknak. 

Másodsorban meg kell említe-
ni, hogy a környékünkön, illetve 
a megyében jelentős fürdőfejlesz-
tések történtek az elmúlt években 
és ezekkel egyelőre nem tudunk 
lépést tartani.

– Idén először került megrende-
zésre, méghozzá két alkalommal 
is a strandfesztivál elnevezésű 
esemény. Milyenek voltak a ta-
pasztalatok?

– Itt is a látogatottság volt a fő 
gond, attól függetlenül, hogy az 

ide ellátogató vendégeknek ez nem 
jelentett plusz költséget. Két olyan 
időpontot sikerült kifognunk (jú-
nius 16. és augusztus 14.), amikor 
rossz időjárás volt. Bár az igazság-
hoz hozzá tartozik az is, hogy ké-
sőn lett az esemény propagálva és 
jóval nagyobb reklámra lett volna 
szükség. Maga az ötlet azonban 
tetszett, jövőre is várjuk a szerve-
zőket.

– Az idén egy, Hiesz György pol-
gármester úr által is jóváhagyott 
megvalósíthatósági tanulmányt 
juttattak el az illetékes miniszté-
riumhoz. Milyen céllal készítették 
el ezt a pályázatot?

– Ennek az igen nagy volumenű 
pályázat elkészítésének két fő oka 

volt. Az egyik, hogy a strandszol-
gáltatásokon felül valami pluszt 
tudjunk nyújtani vendégeinknek. 
Gondolok itt, pl. élményfürdő épí-

tésére gyerekeknek és felnőtteknek 
egyaránt (csúszda, nyakzuhany, 
jakuzzi, szauna, szolárium) vagy 
gyógyászati egység kialakítására. 
Ezek olyan pluszok, amelyek az át-
lagembereknek is elérhetőek, szó-
rakoztatóak, ráadásul a rosszabb 
időjárás esetén vagy téli időszak-
ban is használatba vehetőek. 

A másik, hogy Magyarországon 
Európai Uniós előírások vannak, 
amelyek megkövetelik azt, hogy 
bizonyos fokú fejlesztés elinduljon. 
A 37/1996-os népjóléti miniszteri 
rendelet előírja, hogy a fürdőknek 
milyen mértékben és mikorra kell 
megfelelni az Európai Uniós szab-
ványoknak - pl., feszített víztükör, 
megfelelő burkolatú medencék, 
vízforgatás. Ez a határidő először 
2002. december 31-e volt, ezt azon-
ban később módosították 2005. 
május 31-re. 

Mivel a város elég nehéz pénz-
ügyi helyzetben van így kérdéses a 
beruházás, hiszen az önkormány-
zatnak a felmerült költségek mini-
mum 50%-át biztosítani kell. Vi-
szont kénytelen lesz lépni, ugyanis 
két további lehetőség van: vagy 
bezár a strandfürdő  vagy elindul 
a fejlesztés. Ahhoz, hogy az előbbit 
elkerüljük elsődlegesen a műszaki 
feltételeket kell megteremteni. 

A fürdő azonban nem zárhat 
be, hiszen ez a város rendelkezik 
olyan úszósportolói múlttal – gon-
doljunk csak búvárúszóink Euró-
pa-bajnoki címére-, amely meg-
érdemli, hogy valamilyen szinten 
fejlesszék a létesítményt.

Matin János

Veszélyben a városi 
strandfürdő jövője (!?)

Knizner Róbert strandüzemvezető: 
– A nyári esős idő ,,betett nekünk”

 Vámosgyörkön, 2004. októ-
ber 10-én éjszaka,  a József Attila 
úti (vasútállomás) parkolójában a 
késõbb sikeresen elfogott és alapo-
san gyanúsítható személy egy fe-
hér RENAULT CLIO személygép-
kocsi bal elsõ oldalablakát betörte, 
a kormányt megrongálta annak 
érdekében, hogy a gépkocsit eltu-
lajdonítsa. Mivel a gépkocsit nem 
sikerült elindítania, ezért a lopás 
cselekményét befejezni nem tudta. 
A gépkocsiban 50.000 Ft rongálási 
kár keletkezett az előzetes adata-
tok alapján. A gépkocsi forgalmi 
értéke 750.000 Ft.
 A rendelkezésre álló adatok 

alapján a fent nevezett személy, 
gyanúsítható azzal is, hogy 2004. 
október 11-én éjjel 1 óra körüli idő-
ben a vámosgyörki vasútállomás 
parkolójában álló sötétkék színû, 
Volkwagen T3 Caravelle típusú 
személygépkocsi jobb elsõ, vezetõ 
oldali ajtajának ablakát betörte, 
majd kinyitotta a személygépko-

csit, ezután a gyújtáskapcsoló és a 
kormányoszlop mûanyag burko-
latát letépte és a gyújtáskapcsoló 
vezetékek összekötésével megkí-
sérelte beindítani a motort és el-
tulajdonítani a  személygépkocsit. 
Azt azonban nem tudta beindíta-
ni, csak 50 méterrel odébb tolta 
a Petõfi út 25. szám és a Petőfi út
29. szám között található parko-
lóba, majd ott hagyta. Az okozott 
rongálási kár: 30.000 Ft a gépkocsi 
forgalmi értéke : 250.000 Ft.
 Még azon az éjjelen, 23 óra 

körül  az adácsi Béke u. 5. szám 
alatti lakóház udvarán parkoló, le-
zárt, szürke színű HONDA CIVIC 
típusú személygépkocsi vezető 
oldali ajtaját ismeretlen eszközzel 
felfeszítette, majd a gyújtáskap-
csoló burkolatát is lebontotta és a 
gépkocsit megkísérelte eltulajdo-

nítani. Azonban a sértett, a gép-
kocsi tulajdonosa a cselekmény 
közben az elkövetőt megzavarta, 
aki a helyszínről elmenekült. A 
cselekménnyel okozott rongálási 
kár : 30.000 Ft a gépkocsi forgalmi 
értéke 300.000 Ft.
 2004. október 7-éről 8-ára 

virradó éjjelen Gyöngyösorosziban 
a később elfogott T.T. az ablakot 
befeszítve bemászott K.G.-né, 83 
éves, egyedülálló asszony házába 
és őt álmában meglepve, fegyver-
nek látszó tárgyal megfenyegette 
és arra kényszerítette, hogy a la-
kásban lévő készpénzt átadja. A 
sértett, a halálra rémült idős asz-
szony odaadta a rablónak a házban 
lévő összes pénzét, 10000 Ft-ját, 
amivel a betörő eltávozott.
 Ugyanazon az éjjelen a rabló 

egy másik gyöngyösoroszi házba is 

behatolt az ablak felfeszítésével. A 
ház egyetlen lakója, szintén idős, 
egyedülálló asszony hallotta a zajt 
a hálószobából, de nem mert szól-
ni illetve segítségért kiálltani. Hal-
lotta, hogy valaki kutat, matat a 
szomszéd szobákban. A félelemtől 
megdermedve feküdt ágyában és 
várta, hogy a betörő eltávozzon.

A Gyöngyösi Rendőrkapitány-
ság forró nyomon elindulva és a 
szomszédok megfigyelése alapján
sikeresen azonosította mindkét 
eset elkövetőjét (gyanúsítottját) 
és letartóztatta. Jelenleg vizsgálati 
fogságban várja ügye alapos ki-
vizsgálását.

A Kapitányság kéri ezért mind-
azokat, akik láttak, hallottak az 
üggyel kapcsolatban bármit, illet-
ve esetleg ők is elszenvedői voltak 
hasonló bűncselekménynek, hogy 
hívják a 37/312-551-es telefonszá-
mot, kérjék a 4117-es melléket és 
mondják el az általuk tapasztalta-
kat, látottakat.
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A legtöbb iskolában az elmúlt napok, hetek a 
szüreti készülődés jegyében teltek. A felvonulás 
valóban csodálatos volt, kicsik és nagyok együt-
tesen tettek ki magukért. Lapunknak Hunyady 
Katalin, az Arany János Általános Iskola sza-
badidő szervezője sorolta élményeit:

– Lassan  kezdjük megszokni, és igazi ha-
gyománnyá válik az őszi szüreti napok ren-
dezvény-sorozata. Számtalan érdekes program 
várja az érdeklődőket. Az iskolák leginkább a 
felvonulásban érintettek. A mi intézményünk, 
az Arany János Általános Iskola is beépítette 
programjába a szüreti napokra való készülő-
dést. Tettük ezt annál is inkább lelkesen, mert 
az elmúlt évben mi nyertük a legjobb felvonuló 
közösségnek járó vándordíjat. Már a tanévzáró 
értekezleten feladatul kapta minden kolléga az 
ötletgyártást. 

Aztán jött a szeptember elseje, és a diákok 
számtalan, jobbnál jobb elgondolással múlták 
felül a tanári képzelőerőt. Végül valahol félúton 
megálltunk a megvalósíthatóság határánál. Már 
csak az anyagi háttér megteremtése és a szpon-
zorok megnyerése jelentett némi feladatot. 

Ezúton is köszönjük támogatóink lelkes se-
gítségét: Lasancz Bau Kft., Toroczkai Árpád,
Gyöngy- Ép Kft., Mátratavid Kft., Károly Ró-
bert Főiskola, Bárdos János, Bárdosné Kocsis 

Éva, Molnár Zoltán, Horváthné Dénisz Ildikó, 
Csontos László, Szalmási Edit, Cerka Papírbolt, 
Molnár Károly szülő, az előkészületekben és a 
felvonulásban résztvevő szülők.

Aztán következett a kivitelezés. A kreatív di-
ákok és tanárok mellé betársultak a lelkes szü-
lők is, s így igazi csapatmunkában készültek a 
jelmezek és a dekorációk. 

Aztán következtek a próbák. Mindenkinek 
volt egy-egy jó tanácsa, megvalósítható és 
megvalósíthatatlan ötlete. Mikor már nem fér-
tünk a tanáriban a tornateremben ás a folyo-

sókon felgyülemlett kellékektől, eljött a nagy 
nap. Jó volt látni a gyülekező gyerekeken, 
hogy izgulnak és élvezik a szereplési lehetősé-

get. Számtalan segítő szülő és nagyszülő jött 
velünk, de a legnagyobb élmény a gyerekek szá-
mára a velük együtt felvonuló és beöltözött szü-
lők voltak. Büszkén mutogatták társaiknak:- Ő 
az én apukám!Aztán végre, némi izgatott kap-
kodás után elindult a menet. 

A szórakozás mellett a kitűzött díjak is csábí-
tóan hatottak.A mi iskolánk szüreti életképeket 
mutatott be városalapító királyunk és udvartar-
tásának kíséretében. Igaz, hogy a király mellett 
ma már a mi gyerekeinknek is kevés konkrét 
tapasztalata van a szőlőművelés és a szüretelés 
nehéz munkájáról. Ha másként nem, legalább 
így megismerhessék azt. 

A hangulat pedig végig az úton igazi, a gyön-
gyösi embereket (kicsiket és nagyokat) ösz-
szekovácsoló közösségi érzés volt. Ebben az 
élményben vállalhattak aktív szerepet diákja-
ink. Végül is a közönségdíjat nyertük el.Záró és 
értékelő megjegyzésként had idézzem egyik di-
ákunkat, aki a felvonulás végén így összegezte 
tapasztalatait:

- Ez egy jó buli volt!
Lejegyezte: Nagy Viktória

A közönségdíjat mi nyertük el
Az Arany János Általános Iskola is kitett magáért a szüreti felvonuláson

Kulturális rendezvények, kiállítások,
nonprofit információs és szolgáltató iroda – Civil Ház.

Kulturált környezet, helyiségek bérbeadása,
Internet-használati lehetőség, irodai szolgáltatások.

  

3200 Gyöngyös, Fő tér 9., Tel/fax: 37/500-510;
E-mail: mahokasz@axelero.hu

M ÁT R A  HON V ÉD  K A S Z I NÓ
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Október 4-én, Szent Ferenc napján van az Álla-
tok Világnapja. Emlékezzünk meg négylábú, lá-
batlan vagy éppen tollas barátainkról, és azokról 
is, akik az utakon kóborolnak gazdira várva. 

Ez utóbbiak érdekében jött létre az Állatbará-
tok Köre, amelynek alapítója Kukkel Mária. Tele-
fonon közvetít (37/303-082) állatokat befogadók 
között, és hirdetések útján keres gazdit sorsukra 
hagyott állatoknak. Egyre több állatbarát csatla-
kozik mozgalmához, így került a Körhöz Hámori 
Erika, aki anyagi támogatást (oltásra, gyógyítás-
ra), és (egy-két éjszakára cicának, kutyának) tud 
elhelyezést biztosítani. Nemes gondolatai így 
szólnak: „a természet és az állatok Isten ajándé-
ka, ezzel nem szabad visszaélni, felelősséggel tar-
tozunk értük, mert részei az életünknek”. 

Bognár Orsolya szintén telefonos koordinátor 
(30/91-33-784), gazdi keresésben és ideiglenes 
elhelyezésben tudja segíteni az Állatbarátok Kö-
rét. Tóth Katalin nem rég csatlakozott a mozga-
lomhoz, de évek óta névtelenül eteti az éhes szá-
jakat, most éppen tíz kutya ideiglenes gazdája. 
Balázs István kutyatenyésztő a Krónika kérdésé-

re: – „Szabályozza-e a törvény, hogy egy ilyen kis 
országban hány tenyésztőnek adnak ki engedélyt, 
hiszen rengeteg állat van így is az utcákon?” – el-
mondta, hogy nem szabályozza a törvény, az iga-
zi gondot a szaporítók jelentik, akik elsősorban 
anyagi érdekből foglalkoznak ezzel, és aláássák a 
minőségi tenyésztők munkáját, akiknek sokszor 
a ráfordítási költségük sem térül meg. 

Tiszteletre méltó ezeknek az embereknek az 
önzetlensége, hogy szabadidejüket, pénzüket 
szánják erre a nemes ügyre, de ebből a magán-
szerveződésből mindenképpen egy legitim szer-
vezetté kellene alakulniuk, amihez azonban se-
gítségre (jogi, szakmai) lenne szükségük. 

Ha bárki, bármilye módon tudná segíteni ezt 
a kezdeményezést, azt örömmel vennék. A leg-
nagyobb szükségük egy talpalatnyi földre lenne, 
telephelynek. Magánszemélyek vagy az önkor-
mányzat, ha tudnának ebben segíteni, nem kelle-
ne lakásokat ideiglenes menhelyként használni. 
Az Állatok Világnapján emlékezzünk meg azok-
ról a kísérleti állatokról is, akiket értünk áldoz-
nak föl a kutatásokban.

Rostás Gabi

ÁLLATOK VILÁGNAPJA

Akik felelősséget éreznek az állatok iránt

APRÓHIRDETÉS:  Eladó egy 150 literes, használt VILLANYBOYLER. Kicsit karcolt a festése, de műkö-
dőképes. Gyöngyösön: 20/230-4022
 ÍRÓASZTALT keresek megvételre. Saját részre. Lehet sérült is, minél régebbi, annál jobb. Érdeklődni: 
20/230-4022 Gyöngyös. Érte megyek.

28. Mátra Kupa 
Tájékozódási 

Verseny
2004. október 16., szombat. 
Indulás: 8:00. Helyszín: Mátrafüred, 

agykátai Önkormányzat Ifjúsági Tábor
Rendező: Mátra Természetbarát Klub és 

a Gyöngyösi Tájfutó Egyesület, Gyöngyös 
Város Természetbarát Bizottsága, Heves 
Megyei Természetbarát Szövetség.

Információ: Bodor Ilona (gyongyfa200
0@gyongyfa2000.hu)

Egyéb tudnivalók: A verseny célja: A 
versenyzést kedvelő túrázók részére lehe-
tőséget biztosítani tájékozódási képessé-
gük fejlesztésére és összemérésére, fizikai
kondíciójuk javítására és a Mátra hegység 
természeti szépségének megismerésére. 
Kezdő túrázók – gyermekek és felnőttek 
– részére kedvet és alkalmat teremteni a 
tájékozódási túraversenyekhez szükséges 
gyakorlati tapasztalat szerzésére. 

Rajt és cél: Mátrafüred – Nagykátai 
Önkormányzat Ifjúsági Tábor Megköze-
líthető: Gyöngyös és Eger irányából a 24-
es főúton. Mátrafüreden a buszmegállótól 
szalagozva. 

Térkép: 2004-ben felülvizsgált tájfutó 
térkép, 1 : 15 000-es méretarányú, 5 m-
es alapszintköz. A verseny formája: Bon-
tott távú, kötött menetsebességű, felső-, 
közép- és alapfokú egyfordulós, nappali, 
természetjáró gyalogos tájékozódási túra-
verseny. 

Nevezés: Előzetesen a mellékelt Nevezé-
si Lapon, vagy E-mail-en, és a helyszínen 
is lehet. Nevezési cím: Bodor Ilona (3200 
Gyöngyös, Farkas Tamás u. 9.), e-mail: 
gyongyfa2000@gyongyfa2000.hu . 

A verseny nevezési díja: 300,-Ft/fő egy-
ségesen, melyet a verseny helyszínén in-
dulás előtt kell befizetni. Verseny díjazása:
Minden kategória első helyezett csapata 
elnyeri a Mátra Kupa vándorserlegét. 

Az első három helyezett csapat oklevél, 
a tagjai érem díjazásban részesülnek, va-
lamint minden résztvevő jelvényt kap + 
„meglepetés”. 

Eredményhirdetés: Várhatóan, 16.00 
órakor a célban. Ajánlott felszerelés: Tá-
joló, (ÉK-i rendszerű, 360 fokos legyen), 
íróeszköz, körző, vonalzó, óra, ivóvíz, 
elsősegély csomag. Külön sportorvosi en-
gedély nem szükséges, a versenyen min-
denki saját felelősségére és képességei sze-
rint indulhat! Szálláslehetőség: Előzetes 
igények bejelentésével, a tábor területén 8 
fős kőházakban. 

Szállásköltség: 950,-Ft/fő, illetve 1 050,-
Ft/fő 

Étkezési lehetőség: Előzetes igények 
bejelentésével gulyást biztosítunk (300,-
Ft/adag)! 

(Forrás: http://www.matrainfo.hu)

Balázs István, aki német vizslák tenyésztője, Tóth Katalin, Hámori Erika, Bognár Orsi, 
Kukkel Marcsi és kutyája Alex
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Dr. Misóczki Lajos 
tanár úr meglátogatta lapunk 

,,szerkesztőségét”
Péntekenként délután 5 órától szoktunk gyülekezni a főtéri 

Honvéd Kaszinó emeletén. Itt  szívesen látott, amolyan állandó 
vendégnek számítunk már. Ha lehet, részt veszünk az éppen ak-
tuális kiállítás megnyitóját, majd bevonulunk a számunkra elő-
készített oldalsó terembe, hogy átbeszéljük a város elmúlt heti 
eseményeit, kicseréljük egymással híreinket, gondolatainkat. 
Megtervezzük a következő lapszámot. 

Általában vendégeink szerzik a legnagyobb meglepetést szá-
munkra. Most is így történt.

Az elmúlt pénteken pontban 5 órakor egy ősz hajú, de fiata-
los megjelenésű, szálfaegyenes tartású, makulátlan, de szerény 
eleganciával öltözött úr tisztelte meg jelenlétével találkozónkat: 
Dr. Misóczki Lajos, kandidátus, főiskolai magántanár, gyöngyösi 
polgár jött közénk.

Kellemes és örömet hozó meglepetés volt jelenléte. Szerény, 
halk szavú üdvözléssel köszöntött bennünket és zavarba ejtően el-
ismerő szavakkal dicsérte lapunkat. Kritizált is persze, tapintat-
tal és jó szándékkal, de azon túl számos tanáccsal látott el minket 
a jövőt illetően. Nem mulasztottuk el rögtön felkérni arra, hogy 
amennyiben ideje és munkája engedi – ő mai is aktív tanár az egri 
főiskolán – írjon lapunkban. Bármit, bármiről. Misóczki tanár úr 
nem zárkózott el kérésünk elől. 

Látogatását megtiszteltetésnek vettük és visszavárjuk.

 A város nyugdíjasai, nyugdíjas közösségei 
számára szervez ingyenes ajándék- programot 
az Idősek Világnapján a Mátra Művelődési 
Központ. Október 15-én 15 órakor a losonci 
Kármán József Színház ad műsort régi filmze-
nékből, Régi idők mozija címmel. 
 A Tourinform Galériában Győrbíró Eni-

kő keramikus művész kiállítása látható, az 
MMK Művelődési Galériáján Demeter Pál, a 
Heves Megyei Fotókör vezetője és Kállay Lász-
ló, a Heves Megyei Fotókör természetfotósa 
mutatja be legszebb munkáit.
 Indul a Pátzay János Zeneiskolában a ka-

marazenei koncertsorozat október 19-én este 
6 órától. A barokk zene gyöngyszemei címmel, 
Kakuk Balázs gyöngyösi származású művész 
régi zene együttese, a Collegium Musicum ad 
koncertet. 
 A Mátra Művelődési Központ ismét meg-

szervezi és ajánlja színházbérleti sorozatát a 
2004/2005-ös évadra. A nyolc előadásból álló 
sorozat első két előadására kerül sor október-
ben. 

21-én a kassai Thália Színház vendégjáté-
kában láthatják Kisfaludy Károly: Csalódá-
sok című vígjátékát, melyet Mikó István állít 
színpadra, aki nemcsak rendez, de játszik is a 
darabban. 

31-én Eugene O’Neill: Vágy a szilfák alatt 
drámája Koncz Gábor rendezésében kerül szín-
re, a főbb szerepekben: Koncz Gábor, Gregor 
Bernadett, Farkas Zoltán. Közreműködik a 3G 
Zenekar és a Swings’ N’ Slides ír néptánccso-
port. 
 Október 28-án teljes Holdfogyatkozás 

lesz, amely égi jelenségről előadást és távcsö-
ves bemutatót tart a Praesepe Csillagász Kör 
27-én 18 órakor az Egressy Béni Általános Is-
kolában.
 Október 23-án koszorúzással és Ünnepi 

műsorral emlékezünk az 1956-os események-
re. A koszorúzás 15 órakor a Nemzetőrség egy-
kori épületénél (Széchenyi u. 1.) kezdődik. Itt 
köszöntőt mond B. Gál Edit történész, a Mátra 
Múzeum munkatársa. Ezt követően a Mátra 
Művelődési Központban kerül sor az ünnepi 
megemlékezésre. 

Az Ünnepi szónok dr. Magda Sándor egye-
temi tanár, a Károly Róbert Főiskola rektora, 
országgyűlési képviselő. Az ünnepi műsorban 
közreműködnek az Arany János Általános Is-
kola jelenlegi és volt tanulói. 
 Az ünnepség második részében a Kőmű-

ves Kelemen című rock ballada rövidített vál-
tozatát mutatják be a Berze Nagy János Gim-
názium tanulói, amelyet Szörényi Levente és 
Bródy János alkalmazott színpadra. 

Októberi események, programok 
ünnepségek városunkban

Pályaválasztási kiállítás (főis-
kolánk bemutatkozása)

2004. október 13. 9-15 óra
Heves Megyei Munkaügyi Köz-

pont Hatvani Kirendeltsége 
Hatvan, Balassi B. út 12. 
2004. október 14. 9-15 óra
Jászberény Belvárosi Általános 

Iskola Sportcsarnoka, Bercsényi 
út 11. 

KRF Klub megnyitása
Tervezett ip: 2004. október 18. 

MTA Gyepgazdálkodási Bizott-
ság kihelyezett ülése. Kedvezőtlen 
adottságú területek lehatárolásá-
nak lehetőségei

Október 14. 

Környezet- és természetvédel-
mi elõadás

Báder László: A globális klíma-
változás okai és hatásai

Helyszín: Gyöngyös, Károly Ró-
bert Főiskola, előadó terem

Időpont: október 19. 

Pályaválasztási kiállítás (főis-
kolánk bemutatkozása)

2004. október 28. 9-18 óra
Karcag Déryné Művelõdési és 

Ifjúsági Központ, Dózsa György
u. 5-7. 

WORKSHOP: 
LIFE-Environment: „Fenntart-

ható hullámtéri tájrehabilitáció a 
Közép-tisza vidéken (Vezsenyi-
kanyar)”

Ökológiai eredmények, er-
dőmenedzsmenttel kapcsolatos 
kérdések

2004. október 26. 10-13.

Szervező: Kutató, Fejlesztő Iro-
da

Helyszín: Főiskola 
E-Magyarország Klub ünnepé-

lyes megnyitása a klubban
2004. október 28. 

(Forrás: www.karolyrobert.hu)

A Károly Róbert Főiskola 
programjai

Szépségtippek
 Mindenki tehet a szépségéért, ápoltságáért! 

Hasznos tanácsok, újdonságok a Gyöngyösi 
Krónika olvasóinak.

Hölgyeim azt tudták,hogy mi mindenre jó 
a citromlé? 

A félbevágott citrom vagy citromlé ugyanis 
kiválóan alkalmas arra, hogy körmeit masszí-
rozza velük. Kifehéríti az elszíneződött kör-
möket, a körömágyat pedig szépen puhítja.

A puha ajkakért a mézet ajánlják a szak-
értők. A finom, ragadós és magas szőlő- ill.
gyümölcscukor tartalma miatt ugyanis jól 
megköti a nedvességet. Ezen kívül inhibint 
tartalmaz, ami gyulladáscsökkentő hatású, 
így gyorsan gyógyítja a kisebb repedéseket. 

Ha tehát puha ajkat szeretne magának,akkor 
csak egyszerűen tegyen egy kicsit a mézből 
alsó- és felsőajkára, majd nyelvével gondosan 
simítsa el.                                Géczi Adrienn

A gyöngyösi rendőrség 
felhívása

Felhívjuk a szüretelők figyelmét, hogy
gépkocsijaikat ne hagyják őrizetlenül, 
de főleg ne feledjék el az autót lezárni! A 
tolvajok is ,,dolgoznak” mialatt Önök a 
szőlőtőkék között tevékenykednek.

Az utóbbi időben nyolc esetben fordult 
elő lopás a szőlőkben szüretelés alatt a 
fenti körülmények miatt.

Vigyázzanak értékeikre!
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Igen, a stációk tényleg szépek 
voltak, meg egyedül itt voltak stá-
ciók a környékbeli templomok kö-
zül.. amúgyis, ez műemlék, miért 
hanyagolják így el? 1700-as évek-
ben épült ha jól tudom

 zsuga 
Az egyházaknak azért mostan-

ság már jut pénze a templom-fel-
újításokra! Úgy látszik a kálvária-
partira pont nem. Pedig igazán 
kár érte. Tetszett a fallal körülvett 
terület és a parkban lévő stációk 
is, amíg le nem rombolta néhány 
vadbarom..

 wanda69 (11)
Na igen, ez igaz. na de mit van 

mit tenni, itt semmire sincs pénz..
haiku   Minden régi épületet, - a 

város múltjára emlékeztető romot, 
tárgyat, eseményt - óvni, ápolni 
kellene, mert egyre kevesebb van!!! 
A turista nem fog a ,,nyolcvanasi” 
lakótelep épületei miatt itt meg-
állni. A városvédők és a kulturális 
bizottság nincs a helyzete magas-
latán. Ki védi a várost a mindent 
lebetonozóktól??

 mephisto  Gyerekkoromba oda 
jártunk gesztenyét szedni..... Mos-
tanában építik a lakóparkot ott 
nem...... New gazdagéknak nem 
lesz szép látkép...;o)))) majd csak 
megunják a romot nézegetni és 
elindul valami ..... szerintem csak 
ebbe lehet bízni..... 

wanda69 Habár nem vagyok 
vallásos, nem járok templomba, 
de maga a műemlék szép volt. na 
meg ha nem csak 1 épület van ott. 
meg még temető is van körülötte, 
kicsit feelinges :) 

ggg  Mivel az a templom a ma-
gyar történelem és kereszténység 
emléke, a mai Magyarországon 
pedig ez igen sokak szemében 
semmit sem jelent, valószinűleg 
végleg az enyészetté válik. Nem 
HIESZem, hogy a város meg akar-

ja menteni, mert akkor már lenne 
valami fóruma ennek. 

wanda69  (6)  jajj, ez nem az a 
templom. amire ti gondoltok az az 
urbán templom és az nem a dom-
bon van. ez az a templom amikor 
megy ki az ember patára, és ott az 
aranysas utca felé lehet lekanya-
rodni... huhogós templom az még 
meg van :)

mephisto  Mióta az a csóró ba-
goly kiköltözött a tornyából, nem 
foglalkozik vele senki. Emlékszik 
valaki, 7-8 évvel ezelőtt milyen 
sokan jártak fel szellemnézőbe es-
ténként? Ahogy lámpával világí-
tották a tornyot, úgy jött a mérges 
huhogás...

wanda69   Nos, tud valaki va-
lamit? Mert szegény már évek óta 
ott áll, kihasználatlanul, pedig sze-
rintem szép műemlék volt, főleg a 
stációk miatt... 

Szerkesztői megjegyzés:

Most már nagy vonalakban is-
merjük a Kálvária-templom utób-
bi másfél évtizedének szomorú 
történetét, azonban szeretnénk 
megismerni az Egri Érsekség illet-
ve az Érseki Irodaigazgató úr ál-
láspontját, esetleges terveit, mivel 
úgy feltételezzük, hogy e műemlék 
sorsa és felelőssége jelenleg az ő 
kezükben van. Bejelentkeztünk az 
irodaigazgató úrhoz, azonban ő 
lapzártánkig nem tudott fogadni. 

A Kálvária történetét és az arról 
készült riportot a következő lap-
számunkban fogják olvashatni.

ÜGYELETEK
Gyógyszertári 

ügyelet: 
Szeptember 20 -

26-ig a Richter 
Gyógyszertár, Hanisz tér.

Szeptember 
27- október 3-ig 

a Panacea Gyógyszertár, D-
eák Ferenc út 44.

Október 4-10-ig Kígyó 
Gyógyszertár, Fő tér 13.

Október 11-17-ig Mixtura 
Gyógyszertár, Szövetkezet 
út 8.

Orvosi 
ügyeletek

24 órás sürgősségi: Gyön-
gyös, Dózsa György út 18. 
(37/311-727)

Vidéki ügyelet: Gyöngyös, 
Deák Ferenc út 1. (37/300-
981) Rendelés: szombat 7-től 
hétfő reggel 7-ig

Fogorvosi ügyelet: Gyön-
gyös Erzsébet Királyné út 
1. (37/311-851) Rendelés: 
szombat és vasárnap 8:30-
12:30

Gyermekorvosi ügyelet: 
Gyöngyös, Dózsa György 
út 18. (37/313-112) Rende-
lés: szombat 8-12 és 14-18-ig 
Vasárnap: 8-12

Állatorvosi ügyelet: 
Gyöngyös Körzet: 30/961-
8-115

Hatósági állatorvos: 37/
341-068

Mi lesz a Kálvária-templommal?

Szemelvények a gyongyosonline.com internetes 
vitafórumáról
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Anyakönyvi híreket várunk!
Kedves Olvasóink, szeretnénk olyan hagyományos, ún. társasági rovatot indí-

tani, amely rendszeresen közli a város magánbánatát azaz szeretteinek halálhírét 
illetve magánörömét, amikor gyermek születik vagy két boldog ember összehá-
zasodik.  E rovatot csakis az Önök segítségével tudjuk megtölteni hírrel, hiszen 
mindenkinek egyéni joga eldönteni, hogy családjuk fontos eseményét nyilvános-
ságra szeretnék-e hozni. 

Bízunk benne, hogy amint régen a templomkapura kitűzték e híreket, most 
elküldik nekünk ezen adatokat, melyeket elfogadunk SMS-ben, levélben vagy 
faxon.

E szolgáltatásunk olvasóink részére természetesen díjtalan! Fax: 37-312-000, 
SMS: 20-550-4558, E-mail: gykronika@freemail.hu

Impresszum: Gyöngyösi Krónika – független kétheti lap.  Felelős szerkesztő: Radó István Munkatársak: Dala László, Erbeszkorn Tamás, Géczi Adrienn, Kováts Krisztina, Matin János, 
Nagy Gyula, Nagy Viktória, Scriptor, Rostás Gabi  Kiadja: Radó Kiadó és SzolgáltatóMC http://radonyom.fw.hu A szerkesztőség levelezési címe: Gyöngyös, Mátra Honvéd Kaszinó, Fő tér   
Telefon: 20-550-4558, fax: 37-312-000  Internet-levelezési cím: gykronika@freemail.hu   Internet-honlapunkon megtalálhatók az eddig megjelent számaink: www.gyongyosikronika.hu   

Nyomtatás: Konturs Nyomda Kft.,  tel.: 37/312-689   Médiapartnerünk a GYÖNGYÖS ONLINE Bt.  www.gyongyosonline.com   Szerkesztőségünk várja péntekenként 17–19 óra között a Mátra Honvéd Kaszinóba 
mindazokat, akik  gondolataikat, írásaikat készek megosztani velünk.   L A P U N K  L E G KÖ Z E L E B B  OK TÓB E R  2 9 - É N  J E L E N I K  M E G    K A P HATÓ  A Z  Ú J S ÁG Á RU S OK NÁ L .

A 38. Mátra Kupa Ökölvívó Verseny két női versenyzője

Büszke amazonok a ringben
A 38. Mátra Kupa Ökölvívó Ver-

seny reggelén izgatott, feszült han-
gulat fogadott a sportcsarnokban. 
Aggódó edzők, udvarias és hatá-
rozott szervezők, rend, fegyelem. 
No meg sok kamaszfiú, akik felké-
szültségük fegyelmezett feszültsé-
gében, idegesen várják életük első 
mérkőzését.

Debreceni László örömmel és 
némi udvarias türelmetlenséggel 
fogad, tőlem türelmet kér, mert 
még most osztják be a verseny-
zőket. Nem sokat kell várnom 
rá. Lendületesen jön és most már 
türelemmel felelget a verseny-
nyel kapcsolatos, nemegyszer 
hozzánemértést is eláruló kérdé-
seimre.

Elmondja, hogy több, szép re-
ményekkel kecsegtető fiatal ver-
senyzőjüktől is győzelmet várnak, 
mert már látszik bennük a tehetség 
a box iránt, azután felcsillan a sze-
me és a terem sarkába vezet, ahol 
két komoly, majdhogynem szomo-
rú tekintetű, csinos ifjú hölgy vár
minket. Bemutatja őket. 

Kovács Edit szolnoki, de itt ta-
nul gyöngyösön, most negyedéves 
a főiskolán. Gulyás Judit életét 
kizárólag eddig is a sport töltötte 
ki. Most lenne az első mérkőzésük. 
Laci bácsi már fél éve intenzíven ta-
nítja őket. A lányok főleg egymás-
sal edzenek, láthatóan barátnők 
és nagyon elszántak. Most tudták 
meg, hogy nem indulhatnak, mert 
nem érkezett meg a harmadik 
női versenyző. Úgy érzik - joggal 
- hogy kárba veszett fél évi mun-
kájuk. Nem tudják megmutatni, 
hogy mennyit tudnak már. Deb-

receni úr büszke rájuk. Elmondja, 
hogy lényegében innen Gyöngyös-
ről indult el – az országban első-
ként – néhány éve a női box.

A hölgyek komoly megfontolt-
sággal és türelmes megértéssel vá-
laszolnak kérdéseimre. Elsőként 

arról faggatom őket, ami leginkább 
felmerül a férfiemberben, hogy
miért pont a egyik legkeményebb 
sportot, a boxot választották? Vá-
laszukból – mely igen egybehang-
zó – az derül ki, hogy számukra 

az ókori harcos nők, az amazonok 
példája mérvadó. Küzdelmük tehát 
ösztönös is. Mindketten korábban 
lovagoltak, majd kipróbáltak más 
harcművész sportokat is, de leg-
jobban – Laci bácsi irányításával 
az ökölvívásban találták meg azt 

az izgalmas küzdőformát, mely 
személyiségüktől igazán közel áll.

Nagyon fontosnak tartják a 
sport személyiségformáló szere-
pét. A kitartás és a szorgalom fej-
lesztését és fontosságát. Elismerő-
en drukkolunk nekik.  (Scriptor)

Kovács Edit szolnoki versenyző, edzőjük, Debreceni László és Gulyás Judit
(alsó kép) Egymással szemben a ringben – Mégis sor kerülhetett a verseny második napján a küzdelmükre 

egy barátságos, úgynevezett bemutató mérkőzés formájában. Nagy sikerük volt.


